
 
Valtuustoaloite penkkien saamiseksi kävelysillan levennyksiin 
 
539/10.03.01/2020 
 
KV 15.06.2020 § 53 

Valmistelija hallintopäällikkö Outi Kääriäinen: 
 
Valtuutettu Jan-Mikael Hakomäki ja kuusi muuta valtuutettua ovat 
jättäneet 15.6.2020 seuraavan sisältöisen valtuustoaloitteen: 
 
"Aloite penkkien saamiseksi kävelysillan levennyksiin Torniossa tulisi 
ajatella niitä vanhuksia ja huonokuntoisia, jotka kävelevät pitkiä matkoja 
erilaisiin valtion ja kunnan virastoihin keskustaan. Matkalla esim. putaan 
kerrostaloilta tai länsipohjalta ei ole tarpeeksi penkkejä, jossa pitää 
huilitaukoja. Ehdotankin että kävelysillan levennyksiin kaupunki hommaisi 
kiinnitettävät penkit, jois sa voi huilia ja samalla ihastella virtaavaa jokea. 
Tämä palvelee pieneltä osalta myös Tornion matkailua, jossa olisi 
istumapaikkoja Tornion parhaaseen nähtävyyden eli joen katseluun 
keskellä jokea." 

 
KAUPUNGINVALTUUSTO: 
 

Päätettiin saattaa aloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 
 
LISÄTIEDOT:  hallintopäällikkö Outi Kääriäinen, 040 667 9760 
 
TÄYTÄNTÖÖNPANO:  Ei muutoksenhakua. 

 
Otteet: 
Tekniset palvelut 
 
_______ 

 
 
TEKN 12.04.2023 § 81  
 
 
Valmistelija Tekninen johtaja Markus Kannala, p. 0405835980 

 
Tornionjoen ylittävä kevyen liikenteen silta on Lapin ELY-keskuksen 
hallinnoima ja kunnossapitämä. Mahdollisten penkkien vieminen sillalle 
edellyttäisi täten ELY-keskuksen lupaa ja samalla kaupungin tulisi sitoutua 
niihin liittyvään kunnossapitoon.  
 
Käytännön kokemusten perusteella penkit pitäisi olla kytkettyinä 
siltarakenteisiin. Muutoin penkkien ylläpitokustannukset nousisivat 
kohtuuttomiksi uusien penkkien hankkimisen muodossa. Sillalla levikkeissä 
olevia pelastusrenkaita heitetään jokeen ilman syytä säännöllisesti.  
 
Penkkien pitäminen sillalla olisi perusteltua lepäämisen ja viihtyvyyden 
kannalta, mutta turvallisuuden näkökulmasta ei silta ole sovelias paikka 
pitää penkkejä. Ne helpottavat kiipeämistä kaiteelle ja mahdollisesti yli 
myös pienempien sillan käyttäjein osalta. Turvallisuussyistä penkkejä ei ole 
syytä asentaa sillalle. Sen sijaan penkkejä voidaan sijoittaa sillan 
lähialueella oleville kevyen liikenteen varsille, joista samalla tavalla voi 
ihastella kaunista jokimaisemaa. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Kannala Markus 



 
Päätösehdotus Lautakunta päättää, ettei kevyen liikenteen sillalle sijoiteta penkkejä 

turvallisuussyistä. Sen sijaan puistopenkkejä sijoitetaan keskusta-alueen 
ranta-alueelle siten, että niistä voi ihailla jokimaisemaa. Asia saatetaan 
kaupunginhallituksen ja kaupunginvaltuuston tietoon. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 _______ 
 
 
KH 08.05.2023 § 153    
3250/10.03.01.01.00/2023    
 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Kujala Jukka 

 
Päätösehdotus Merkitään asia tiedoksi ja saatetaan kaupunginvaltuuston tietoon sekä 

katsotaan asia loppuun käsitellyksi.  
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 _______ 
 
 
 
 


